



NATIONAL OPEN CALL FOR TENDERS NOTICE
N°005 / AONO / CEN / CIPM / 2023 OF 18 SEPT 2023, 2023, RELATING TO THE RECRUITMENT OF A
SECURITY COMPANY AT CENAME, IN EMERGENCY PROCEDURE (SINGLE LOT).

FUNDING: OPERATING CENAME - FISCAL YEARS 2023 & 2024 BUDGET

1. OBJECT

The Director General of the CENAME launches in emergency procedure National open tender relative to the recruitment of a company provide security services in CENAME for the years 2023 and 2024 (single lot).

2. CONSISTENCY OF BENEFITS

The provision, the purpose of this tender is made up of:

Single batch: Recruitment of a company for security guards to CENAME for the years 2023 & 2024. The consistency of which is summarized below, for a period of 15 months (detail in DAO):

- CENAME headquarters in Yaoundé, seven (07) minimum agents,
- Store CENAME at Yaoundé Goods Station, three (03) minimum agents,
- Residence the residence of the General Manager in Yaoundé, two (02) minimum agents,
- Antenna of N'Gaoundéré, three (03) agent.

The benefits are distributed as follows:

- Firm slice (3 months): from October 1, 2023 to December 31, 2023.
- Conditional slice (12 months): from January 1, 2024 to December 31, 2023

3. TIME OF EXECUTION

The period provided by the employer for the performance of the services is at least eleven (15) months after notification of the start of the market benefits service order.

- Firm slice (3 months): from October 1, 2023 to December 31, 2023.
- Conditional slice (12 months): from January 1, 2024 to December 31, 2023.

4. ALLOTMENT:

The security services are constituted in a single lot.

5. ESTIMATED COST

The estimated cost of the operation following prior study stands are:

FCFA 37 563 750 (Sixteen million five hundred and twenty-eight thousand fifty) CFA francs All taxes included.

6. PARTICIPATION

Participation in this Consultation is open to the private security companies residing in the Republic of Cameroon, approved by the Government of Cameroon or holders of certificate of deposit of the file of application for approval, with experience within the area concerned

7. FUNDING

The provision, the purpose of this tender is funded by the operating budget of the CENAME fiscal years 2023 & 2024, posting 612060.

8. BOND

The bid bond is fixed at the amount of *Two hundred and thirty thousand (751 275) CFA francs*. This guarantee is provided in the form of a bank guarantee issued by a first-class commercial bank approved by the Ministry in charge of Finance of Cameroon or an insurance company authorized to issue guarantees in the context of public procurement and whose model will conform to that presented by the Contracting Authority in this DAO (Original produced piece).

9. CONSULTATION AND WITHDRAWAL OF THE TENDER FILE

The folder can be accessed and removed to the Secretariat of the Director General of CENAME, headquarters of the CENAME in Yaoundé, BP 2170 Yaoundé - Messa, Tel.: 222 23 29 20 / 222 23 29 22, 22 23 29 25 fax: 222 23 29 23, Web site: www.CENAME.NET; E-mail: contact@cename.cm, and <http://www.marchespublics.cm> au <http://www.publiccontracts.cm> upon publication of this notice.

10. ACQUISITION OF THE TENDER FILE

File can be obtained during working hours at the Secretariat of the Director General of CENAME at the headquarters of the CENAME in Yaoundé, BP 2170 Yaoundé - Messa, Tel.: 222 23 29 20 / 222 23 29 22, 222 23 29 25 fax: 222 23 29 23, Web site: www.CENAME.NET; e-mail: contact@cename.cm, upon publication of this notice, against presentation of a receipt of payment of an amount of fifty thousand (50,000) CFA francs, payable in account number 33598860005-94 entitled "account Special cases-ARMP" resident in BICEC - Cameroon.

11. ADMISSIBILITY OF THE OFFERS

Each bidder must include in their administrative documents a bid bond issued by a first rate bank approved by the Minister of Finance and recognized by COBAC or an insurance company authorized to issue bonds in connection with public contracts, remain valid for (120) a hundred and twenty days beyond the original date set for the validity of offers. A bid bond in an amount of *seven hundred and fifty one thousand two hundred and seventy five (751 275) Francs CFA*.

On penalty of dismissal, administrative documents required will have to be in originals or in copies certified compliant by the service transmitter, according stipulations of the supplementary regulations of tender. She must date at least three (03) months or had been established previously to a date of the tender.

Any offer not comply with the requirements of the case of tender will be declared inadmissible.

12. DISCOUNT OFFERS

Offers written in French or English, seven (07) copies (*one (01) original and six copies marked as such*), will be deposited against receipt at the Secretariat of the Director General of the CENAME, Tel.: 222 23 29 20 / 22, 23, 29, 222, 222 23 29 25 Fax: 222 23 29 23, ~~at the latest on 18-09-2023~~, 2023 at 2 p.m. and will be marked:

NATIONAL CALL FOR TENDERS OPEN

N° 005 / AONO / CEN / CIPM / 2023 OF 18 SEPT 2023, RELATING TO THE RECRUITMENT OF A SECURITY COMPANY AT CENAME, IN EMERGENCY PROCEDURE (SINGLE LOT).

"TO BE OPENED ONLY DURING THE COUNTING SESSION."

13. OPENING OF TENDERS

The offers will be opened in one time.

The opening of the envelopes containing the administrative, technical and financial detail will be held on ~~18-09-2023~~, 2023 at 3 p.m.

by the Commission of procurement authority of the CENAME in the conference room of CENAME. Only bidders can attend this opening meeting or be represented by a duly authorized person and having a good knowledge of the offer.

14. MAIN EVALUATION CRITERIA

Offers will be evaluated according to the rating by points, in accordance with the following criteria:

Eliminatory criteria:

- Incomplete or non-compliant with the requirements of the DAO, after not producing or replacing the part in question, after the 48-hour period granted for the opening of the folds ;
- Absence of bid bond to the opening ;
- False statement or falsified document ;
- Lack of valid approval.
- Obtaining a number of essential criteria less than 20 YES out of 24.

Essential criteria:

- Materials and equipment:..... 08 YES ;
- Experience or references in similar services.....03 YES ;
- Financial capacity.....1 YES ;
- Staff :.....07 YES ;
- Performance method.05 YES.

NB: Only tenders that have obtained at least a score of 20 "YES" out of 24 essential criteria as set out in the evaluation grid annexed to this tender file will be selected for the evaluation of financial offers.

15. ATTRIBUTION

The market will be attributed to the candidate who must have had the necessary technical qualification and finances will be offered to the candidate with the lowest financial bid.

16. VALIDITY OF OFFERS

Bidders remain committed by their offers for ninety (90) days from the date of deadline for the submission of the offers.

17. ADDITIONAL INFORMATION

Further information can be obtained during working hours at the Secretariat of the Director General of the CENAME, located at the headquarters of the CENAME in Yaoundé, BP 2170 Yaoundé - Messa, Tel.: 222 23 29 20 / 222 23 29 22, 22 23 29 25 fax:222 23 29 23, Web site:www.CENAME.NET; E-mail: contact@cename.cm.

18. TECHNICAL ASSISTANCE

For technical assistance, in case of a problem related to the use of the platform please call (+237) 222 238 155 / 222 235 669 or write to the email address dsl@minmap.cm.

19. FIGHTING CORRUPTION AND MALPRACTICE

For any attempt at corruption or malpractice, please call MINMAP or send an SMS to the following numbers: (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48, CONAC: 1517.

Yaoundé, the 18 SEPT 2023

The Director General of the CENAME



Dr SALIHOU SADOU

ADDITIONS:

- ARMP-JDM (for publication);
- WHICH (for information)
- P/CIPM-CENAME;
- DISPLAY;
- ARCHIVES.





AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N°005/AONO/CEN/CIPM/2023
DU 18 SEPT 2023 RELATIF AU RECRUTEMENT D'UNE SOCIÉTÉ DE GARDIENNAGE
A LA CENAME, EN PROCEDURE D'URGENCE (LOT UNIQUE)

FINANCEMENT : BUDGET DE FONCTIONNEMENT CENAME - EXERCICES 2023 & 2024

1. OBJET :

Le Directeur Général de la CENAME lance en procédure d'urgence, un Appel d'Offres National Ouvert relatif au recrutement d'une Société de gardiennage à la CENAME pour les années 2023 et 2024 (lot Unique).

2. CONSISTANCE DES PRESTATIONS :

La prestation, objet du présent Appel d'Offres est constituée de :

Lot Unique – Recrutement d'une Société de Gardiennage à la CENAME pour les exercices 2023 et 2024, dont la consistance est de :

- Siège social CENAME à Yaoundé, sept (07) agents minimum,
- Magasin CENAME à la Gare Marchandises de Yaoundé, trois (03) agents minimum,
- Résidence du Directeur Générale à Yaoundé, deux (02) agents minimum,
- Antenne de N'Gaoundéré, trois (03) agents.

Lesdites prestations sont réparties comme suit :

- Tranche ferme (3 mois) : du 1^{er} octobre 2023 au 31 décembre 2023,
- Tranche conditionnelle (12 mois) : du 1^{er} janvier 2024 au 31 décembre 2024.

3. PERIODE D'EXECUTION :

La période d'exécution des prestations de gardiennage objet de présent Appel d'Offres est de quinze (15) mois, répartie comme suit :

- Tranche ferme (3 mois) : du 1^{er} octobre 2023 au 31 décembre 2023,
- Tranche conditionnelle (12 mois) : du 1^{er} janvier 2024 au 31 décembre 2024.

4. ALLOTISSEMENT :

Les prestations de gardiennage sont constituées en lot unique.

5. COUT PREVISIONNEL :

Le coût prévisionnel de cette opération est de : 37 563 750 (Trente-sept millions cinq cent soixante-trois mille sept cent cinquante) francs CFA Toutes taxes comprises.

6. PARTICIPATION :

La participation à la présente Consultation est ouverte aux Sociétés de Gardiennage installées en République du Cameroun, titulaires d'un agrément valide d'exercice de prestation de gardiennage et ayant une expérience avérée dans les domaines concernés.

7. FINANCEMENT :

Le financement de la prestation, objet du présent Appel d'Offres est assuré par le budget de fonctionnement de la CENAME, des exercices 2023 et 2024, imputation 612 060.

8. CAUTIONNEMENT :

La caution de soumission est arrêtée au montant de 751 275 (sept cent cinquante un mille deux cent soixante-quinze) francs CFA. Cette caution est fournie sous forme d'une garantie bancaire émise par une banque commerciale de premier ordre agréée par le Ministère en charge des Finances du Cameroun ou une compagnie d'assurance autorisée à émettre les cautions dans le cadre des marchés publics et dont le modèle sera conforme à celui présenté par le Maître d'Ouvrage dans le présent DAO (pièce produite en original).

9. CONSULTATION ET RETRAIT DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES :

Le dossier peut être consulté et retiré au Secrétariat du Directeur Général de la CENAME sis au siège de la CENAME à Yaoundé, BP 2170 Yaoundé - Messa, Tél. : 222 23 29 20 / 222 23 29 22, 22 23 29 25 Fax : 222 23 29 23, Site Web : www.cename.net ; E-mail : contact@cename.cm et la version électronique sur la plateforme COLEPS aux adresses : <http://www.marchespublics.cm> au <http://www.publiccontracts.cm>, dès publication du présent avis au journal des marchés (JDM) OU COLEPS dès publication du présent avis.

10. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES :

Le dossier peut être obtenu aux heures ouvrables au Secrétariat du Directeur Général de la CENAME sis au siège de la CENAME à Yaoundé, BP 2170 Yaoundé - Messa, Tél. : 222 23 29 20 / 222 23 29 22, 222 23 29 25 Fax : 222 23 29 23, Site Web : www.cename.net ; e-mail : contact@cename.cm, dès publication du présent avis, contre présentation d'un reçu de versement d'une somme Cinquante mille (50 000) francs CFA, payable dans le compte numéro 33598860005-94 intitulé « Compte Spécial CAS-ARMP » domicilié à la BICEC - Cameroun.

11. RECEVABILITE DES OFFRES :

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission délivrée par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministère en charge des Finances du Cameroun ou une compagnie d'assurance autorisée à émettre les cautions dans le cadre des marchés publics, d'une durée de validité de cent vingt (120) jours à compter de la date d'ouverture des offres,

Sous peine de rejet, les pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établis postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable

12. REMISE DES OFFRES :

Les offres rédigées en français ou en anglais, en sept (07) exemplaires (dont un (01) original et six 06 copies marquées comme telles), seront déposées contre récépissé au Secrétariat du Directeur Général de la CENAME, Tél. : 222 23 29 20 / 22 23 29 22, 222 23 29 25 Fax : 222 23 29 23, au plus tard le ~~18-06-2023~~ **18-06-2023** à ~~14 heures~~ **15 heures** et devront porter la mention :

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT N° 005/AONO/CEN/CIPM/2023 DU 18 SEPT 2023, RELATIF AU RECRUTEMENT D'UNE SOCIETE DE GARDIENNAGE A LA CENAME, EN PROCEDURE D'URGENCE (LOT UNIQUE).
« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

13. OUVERTURE DES OFFRES :

Les offres seront ouvertes en un temps.

L'ouverture des enveloppes contenant les pièces administratives, techniques et financières aura lieu le ~~18-06-2023~~ **18-06-2023** à ~~15 heures~~ **15 heures** par la Commission Interne de Passation des Marchés placée auprès de la CENAME dans la salle des réunions de ladite structure. Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne dûment mandatée et ayant une bonne connaissance de l'offre.

14. PRINCIPAUX CRITERES D'EVALUATION :

Les offres seront évaluées selon la notation binaire (OUI/NON), conformément aux critères ci-après :

➤ Critères éliminatoires :

- Absence ou non-conformité de la caution de soumission à l'ouverture ;
- Incomplétude du dossier administratif après un délai de 48 heures accordé à compter de l'ouverture des plis;
- Présentation d'une fausse déclaration ou pièce falsifiée ;

- Absence d'agrément en cours de validité ;
- Obtention d'un nombre de critères essentiels inférieurs à 20 OUI sur 24.

➤ **Critères essentiels :**

- Matériels et équipements : 08 OUI ;
- Expérience ou références dans les prestations similaires.....03 OUI ;
- Capacité financière.....01 OUI ;
- Personnel :.....07 OUI ;
- Méthodologie d'exécution des prestations.05 OUI.

NB : Seules les offres ayant obtenu au moins un score de 20 « OUI » sur 24 critères essentiels tels que déclinés dans la grille d'évaluation en annexe du présent dossier d'appel d'offres seront retenues pour l'évaluation des offres financières.

15. ATTRIBUTION :

Le marché sera attribué au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la moins-disante.

16. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES :

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant quatre-vingt-dix (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES :

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au Secrétariat du Directeur Général de la CENAME, sis au siège de la CENAME à Yaoundé, BP 2170 Yaoundé - Messa, Tél. : 222 23 29 20 / 222 23 29 22, 22 23 29 25 Fax : 222 23 29 23, Site Web : www.cename.net ; E-mail : contact@cename.cm.

18. ASSISTANCE TECHNIQUE

Pour obtenir une assistance technique, en cas de survenance d'un problème lié à l'utilisation de la plateforme bien vouloir appeler aux numéros (+237) 222 238 155 / 222 235 669 ou écrire à l'adresse email dsi@minmap.cm.

19. LUTTE CONTRE LA CORRUPTION ET LES MAUVAISES PRATIQUES

Pour toute tentative de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler le MINMAP ou envoyer un SMS aux numéros suivants : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48. Pour la CONAC : 1517.

Yaoundé, le 18 SEPT 2023

Le Directeur Général de la CENAME



Dr SALIHOU SADOU

AMPLIATIONS :

- ARMP-JDM (pour publication) ;
- MINMAP (pour information)
- P/CIPM-CENAME;
- AFFICHAGE ;
- ARCHIVES.